



BIO / Joao Velloso

FR

Joao Velloso est professeur agrégé à la Faculté de droit (Sections de Common law et de Droit civil) de l'Université d'Ottawa. Il enseigne le droit des peines et des sanctions, la criminologie appliquée au droit pénal, et la méthodologie de la recherche. Ses recherches portent sur la judiciarisation des problèmes sociaux à partir de différents régimes juridiques, notamment des régimes administratifs et avec un accent particulier sur la pénalisation des manifestants et des immigrants, l'accès à la justice en détention et la réglementation du cannabis. Dr. Velloso est directeur du Groupe de travail sur la « Judiciarisation des problèmes sociaux » du *Comité de recherche en sociologie du droit* de l'*Association Internationale de Sociologie (RCSL / ISA)*, membre du conseil d'administration de l'*Association Canadienne Droit et Société (CLSA-ACDS)*, et il participe à différents réseaux de recherche, tels que : le projet *Access au droit et à la justice* (www.adaj.ca), l'*Observatoire sur les profilages* (www.observatoiredesprofilages.ca), le *Réseau pour la réduction de méfaits d'Ottawa* (www.lessharm.ca), l'*Observatoire Violence, Criminalisation et Démocratie en Amérique latine* (<http://ovcd.org/>), le *Partenariat canadien pour la justice internationale* (<https://cpij-pcji.ca/>), et le *Prison Transparency Project* (<https://carleton.ca/prisontransparencyproject/>).

EN

Joao Velloso is Associate Professor at the Faculty of Law of the University of Ottawa. He works in the areas of criminal law and sentencing, immigration law, criminology, and socio-legal studies with a focus on the judicialization of social problems and the governance of security through the intersections between criminal law and administrative law. His research deals with the penalization of protesters and migrants, access to justice in detention, and the regulation of cannabis. Prof. Velloso coordinates the Working Group “Judicialization of Social Problems” of the *International Sociological Association’s Research Committee on Sociology of Law (RCSL / ISA)*, is a member of the

Board of directors of the RCSL and of the *Canadian Law & Society Association* ([CLSA-ACDS](#)) and participates in various research networks, such as: *Access to Law and Access to Justice* ([www.adaj.ca](#)), the *Observatory on Profiling* ([www.observatoiredesprofilages.ca](#)), the *Canadian Partnership for International Justice* (<https://cpji-pcji.ca/>), the *Ottawa Hub for Reduction Network* (<https://ottawaharmredux.org/>), the *Observatory on Violence, Criminalization and Democracy in Latin America* (<http://ovcd.org/>), and the *Prison Transparency Project* (<https://carleton.ca/prisontransparencyproject/>).